
POLITISK ORIENTERING den 18.
oktober 2018:
Udbytteskat  skandalen
understreger  behovet  for
Glass/Steagall-bankopdeling.
Her  er  også  supplerende
materiale.
Med næstformand Michelle Rasmussen

Lyd:

 

LaRouchePAC video som sætter spørgsmål ved global opvarmning
fra februar 2017.

 

75  år  for  redningen  af  de  fleste  danske  jøder:  fra
mindehøjtidlighed  i synagogen i København den 11. oktober
2018.

Personer EIR talte med ved mindehøjtidligheden i synagogen i
København den 11. oktober 2018.

1. Jan Willem Norden som flygtede til Sverige.

2. Torbjörn Adelsson, en svensk mand, hvis dansk kone havde
flygtede til Sverige.

3. En mand som blev født i Sverige et par måneder efter hans
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forældre havde flygtet.

4.  Moses  Schwartz,  en  polsk  mand  som  overlevede  fem
koncentrationslejre.

5. En mand som flygtede til Sverige, nu bosat i Israel, som
kom til København for mindehøjtidligheden.

6. En modstandsmand som var aktivt med Sorø akademiets gruppe
og blev interneret i Neuengamme koncentrationslejre. Hans kone
var  ansat  ved  plejehjemmet  Bernadottegaarden  for
modstandsfolk.

7-8.  Modstandsmænd  Uffe  Preuss  og  Poul  Høeg  fra
Nybodergruppen.

9. Modstandsmand fra Odense.

Musiken  er  en  vuggevise  skrevet  af  den  tjekkisk-jødisk
forfatter og digter Ilse Weber, da hun var i Theresienstadt
med  hendes  mand  og  ældste  søn.  Deres  yngste  søn  kom  med
“kinderstransport”  via  Storbritannien  til  Sverige.  Ilse
insisterede at komme med sin mand til Auschwitz, hvor hun og
sønnen blev dræbt så snart de ankom. Hun har skrevet andre
sange og tekster i Theresienstadt.

Anne Sofie von Otter synger.

Hvilket  jammerligt  cirkus!
Tyskland  har  brug  for  en
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anden politik!
Af Helga Zepp-LaRouche, den 23. september 2018

Hvis man ved ”absurd teater” forestiller sig en fremstilling
af retningsløse mennesker i en meningsløs verden, så oplever
vi netop nu en gallaopførelse af den slags i Berlin. Skandalen
om den forhenværende efterretningschef Maassen demonstrerer at
han som tak for sin blindhed på det højre øje, skal styrtes
ned  fra  karrierestigen.  Seehofers  hensynsløse  adfærd  og
Merkels og Nahles forveksling mellem egen magt og samfundets
vel, viser med al tydelighed, at eliten i Berlin befinder sig
i  den  forkerte  film.  De  handler  ud  fra  et  manuskript  om
virkeligheden, der kun befinder sig i deres eget hoved og
hverken har noget at gøre med den almindelige befolknings
virkelighed  eller  de  strategiske  udviklinger.  Hvis  ikke
Tyskland skal tage alvorlig skade, har vi brug for en anden
politik så hurtigt som muligt.

Når Seehofer udnævner migrationen til ”alle problemers moder”,
så er han og det geopolitiske, nyliberale mønster, som han
foretræder, selv ”oldemoderen til alle problemer”. For der
ville ikke eksistere en flygtningekrise i denne form, hvis
ikke  Bush,  Obama,  Blair  og  Cameron  havde  ført  krige  i
Sydvestasien  baserede  på  løgne,  hvis  folkeretsstridige
karakter aldrig er blevet kommenteret af den tyske elite. Et
slående  eksempel  på  denne  medskyldighed  er  det  af
økonomiminister Altmeiers uhørte salg af nye våbensystemer til
Saudi-Arabien, der netop er i gang med en tilintetgørelseskrig
mod  Yemen.  Hvis  verden  skal  bestå,  så  bør  dette  have  et
folkeretsligt efterspil!

Og denne krise ville ikke have udviklet sig under denne form,
dersom  Europa  havde  distanceret  sig  fra  kolonimagternes
politik og fra den internationale valutafonds efterfølgende
politiske  krav.  Hvis  Europa  i  de  forløbne  årtier  havde
gennemført samme politik for industrialisering af Afrika, som
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Kina  påbegyndte  for  omkring  ti  år  siden,  så  havde  de
afrikanske flygtninge ikke haft nogen grund til at forlade
deres hjemlande.

I betragtning af disse realiteter er teateret i Berlin ikke
blot absurd, men også afskyeligt: Maassen i rollen som ræven,
der vogter gæs, Seehofer som elefanten i porcelænsbutikken,
der ikke tænker på dagen i morgen, Merkel som dronningen, der
bliver mindre og mindre, og Nahles som et mareridt for Kurt
Schumacher og Willy Brandt, der må vende sig i graven. Hvilken
komedie! Og så oven i dette Nahles som opfinder af en ny
olympisk disciplin: baglæns roning!

Det er symptomatisk, at en gennemført kyniker som Spiegel-
journalisten  Jan  Fleischhauer  sætter  fingeren  på  det  ømme
punkt:  Under  overskriften  ”feministisk  porno  i  stedet  for
proletariatet” skriver han, at SPD-ledelsen for længst har
mistet  deres  vælgere  af  syne.  SPD  i  Berlin  og  deres
ungdomsorganisation krævede, at den slags pornofilm skal være
”afgiftsfrie, blivende og billige” og derfor skal de optages i
fjernsynskanalerne ARD’s og ZDF’s samlinger af film. Dette er
ganske simpelt vanvittigt! Det burde stå klart for enhver, at
hele  det  venstreliberale-grønne  udbud  af  SPD-temaer,  der
fuldstændigt overser de tidligere SPD-vælgeres eksistentielle
problemer  –  såsom huslejepriser, fattigdom i alderdommen, et
uretfærdigt sundhedssystem og mangel på fremtidsperspektiver 
–  er grunden til, at SPD har mistet ti millioner vælgere
siden 1988.

Det virkelige problem er, at Seehofers, Merkels, Nahles osv.
adfærd  har  øget  politikerleden  her  i  landet  endnu  nogle
grader.  Hændelserne  i  Chemnitz  og  andre  overgreb  kaster
umiskendeligt skyggen fra Weimarrepublikken op på væggen. 
Desværre kan man ikke længere nægte, at fascismen nu her kun
73 år efter anden verdenskrigs afslutning atter kan blive en
fare.  Efter  at  Vesten  i  februar  2014  understøttede  Nazi-
kupmagerne i Kiev, hvor Tyskland også deltog i et vist omfang,
om end det fik tak af Victoria Nuland med ordene ”Fuck the EU”



–   advarede  præsident  Putin  om,  at  dette  ville  fremme
fascistiske bevægelser i hele Europa. Desværre er det dette,
vi oplever lige nu.

Et væsentligt ansvar for den nuværende krises opståen bæres af
de gængse medier, der for længst er hørt op med at fremdrage
sandheden, sådan som for eksempel Seymour Hersh gjorde det med
My Lai-massakren eller Robert Parry om løgnene om præsident
Assads angivelige brug af kemiske våben. I stedet for har
disse  medier  gennem  længere  tid  leveret  beretninger  om
regimeskift  for  mindre  velsete  regeringer,  forherliget
betalinger  til  terrororganisationer  som  ”humanitær  hjælp”
eller med gennemført negative beretninger skabt fjendebilleder
af Rusland eller Kina, alt efter som det passer ind i Vestens
geopolitiske hensigter.

Og samtidig er EU i gang med at forstærke de centrifugale
kræfter i Europa; de nyeste eksempler er Bruxelles’ angreb på
Polen og Ungarn  –  hvad der i det sidstnævnte eksempel blot
har opmuntret Orban til at aflægge et meget mere velmodtaget
besøg i Moskva. Og præcis fem år efter begyndelsen på Kinas
silkevejsinitiativ, som i mellemtiden for længst har inddraget
størstedelen af menneskeheden i et nyt paradigmes dynamik om
samarbejde til gensidig fordel, så kommer EU med sit modsvar
til Den nye Silkevej med en ny måde at forbedre sammenhængen
med Asien på grundlag af klare ”regler”. EU’s udenrigsminister
Mogherini hævder, at hun har besøgt 20 lande i Asien, der alle
har  vist  større  interesse  for  det  europæiske  forslag  om
forbedrede forbindelser end for samarbejde med den kinesiske
Silkevej. Det kunne være interessant at erfare, hvilken planet
de 20 lande ligger på, for de allerfleste stater i Eurasien
har længe arbejdet sammen med Kina og Rusland til deres egen
fordel.

Kina reagerede derimod på EU’s fremstød på sin sædvanlige vis
med forslag om samarbejde til gensidig fordel og hilste det
europæiske  initiativ  velkomment:  man  burde  række  hinanden
hånden  og  arbejde  sammen  om  udbygningen  af  den  eurasiske



infrastruktur, hvor EU og Kina burde optræde som partnere og
ikke som rivaler.

Det, der gælder for Eurasien, gælder så meget desto mere for
mulighederne  for  Europas  samarbejde  med  Kina  angående
udviklingen af Afrika. Således skriver professor Nader Habibi
fra Brandeis-universitetet i China Daily, at trods Europas
påstand  om  at  være  dets  vigtigste  handelspartner,  så  har
Afrika  øjensynligt  ikke  udviklet  sig  økonomisk,  men  i
modsætning hertil åbner Kinas engagement muligheden for at
skabe  millioner  af  arbejdspladser.  Kinas  økonomiske
aktiviteter i Afrika er derfor ubetinget i Europas interesse,
hvis det vil se en virkelig løsning på flygtningekrisen. Den
nye  italienske  regering  er  allerede  i  fuld  gang  dermed.
Finansminister  Tria  og  statssekretæren  i  handelsministeriet
Michele  Geraci  skulle  lige  have  underskrevet  en
hensigtserklæring  med  Kina  om  at  samarbejde  om
industrialiseringen  af  Afrika  for  at  overvinde
flygtningekrisen.

Økonomiminister  og  vicestatsminister  Di  Maio  udtrykte  sin
glæde over, at Italien som det eneste europæiske land fører
langt fremskredne forhandlinger med Kina om Den nye Silkevej,
der sandsynligvis kan afsluttes før årets udgang, Han sagde:
”Den mand, der indførte Kina i Europa, var italiener, og det
er en usædvanlig mand: Marco Polo… Ligesom Marco Polo vil jeg
gå  helt  ind  for  Den  nye  Silkevej,  for  som  den  kinesiske
vicestatsminister  Hu  (Chunhua)  sagde  i  går,  så  ankommer
Silkevejen til Rom, og Italien kan ikke andet end at være en
fundamental  partner  i  Kinas  initiativ  om  det  økonomiske
bælte.”

Dette burde være en inspiration for os her i landet. Hvad vi
har brug for her i Tyskland, er en ny kombination af kræfter,
der  uforstyrret  af  den  nu  ikke  mere  helt  så  store  Store
Koalitions tilbagetrækningsvanskeligheder sætter en ny politik
på dagsordenen for samarbejde med Kina og Rusland til løsning
af de vigtigste strategiske udfordringer. I stedet for at



modtage fortsatte afslag fra de nordafrikanske stater, der
vægrer sig ved at opføre koncentrationslejre for afrikanske
flygtninge,  og  at  ødelægge  EU’s  ry  helt  gennem  Frontex’s
voldsomme fremfærd mod bådflygtninge i Middelhavet  –   hvad
der allerede i stor udstrækning er sket  –  , så burde vi
hellere  straks  gå  ind  på  Xi  Jinpings  tilbud  om  at
industrialisere  det  afrikanske  kontinent  i  samarbejde  med
Kina.

Det, der helt mangler i den nuværende tyske politik, er en
storslået vision for menneskehedens fremtid, og netop sådan én
har Kina sat på dagsordenen i fem år. Den nye Silkevejs ånd
har for længst grebet størstedelen af denne verdens lande:
Ideen om en hidtil uset arbejdsdeling i gensidig interesse og
for  udformningen  af  en  fremtid,  der  ikke  blot  overvinder
fattigdommen  på  hele  planeten  på  kort  tid,  men  muliggør
udviklingen  af  hvert  enkelt  menneskes  muligheder  her  på
Jorden.

Det, der er brug for nu, er mennesker her i landet, der er i
stand til at hæve sig højt op over de ovennævnte politikeres
smålighed, mennesker der praktiserer en selvstændig tænkning
frem for at tænke ligesom alle de andre, og mennesker som ikke
overdrager Tysklands skæbne til grupperinger, der har haft
deres chance og ikke har brugt den.

Der er al mulig grund til optimisme – men der må handles. Vi
har  mundheldet:  ”Den  nye  Silkevej  bliver  til
Verdenslandsbroen!”

 



Bælte  og  Vej-’styregruppe’
for Sverige lanceret.
D.1.  oktober  2018  (EIRNS)  –  Den  28.  september  blev  den
nystiftede  ‘Belt  &  Road  Initiative  Executive  Group’  for
Sverige  (BRIX)  lanceret  under  det  prominente  ‘Kina-Sverige
Business Forum’, der blev afholdt i Grand Hotel i den svenske
hovedstad Stockholm. I år fokuserede Business Forum på Bælte
og Vej-Initiativet.

Ordstyrer Hussein Askary åbnede arrangementet ved at citere
det kinesiske ordsprog: “Hvis du vil være rig, så byg først en
vej.” Som formand for BRIX, bød Ulf Sandmark velkommen til de
over hundrede deltagere, og forklarede formålene for BRIX.
Ambassadør for Folkerepublikken Kina, Mr. Gui Congyou gav en
entusiastisk åbningstale til forummet, og bød oprettelsen af
BRIX velkommen.

Myndighederne og medierne i Sverige har hidtil været uvidende
om Bælte & Vej-Initiativet. B & R Business Forum leverede den
nødvendige indsigt for at ændre på dette. BRIX, foreningen der
blev lanceret på dette forum, vil fremme en åben dialog og
større bevidsthed om Bælte & Vej-Initiativet (BVI) og dets
fordele for Sverige.

Et vigtigt punkt vedrørende BVI er, at det ikke kun handler om
forbindelser  til  Kina,  men  er  et  initiativ  til  at  fremme
global sammenhængskraft. Alle nationer i verden inviteres til
at deltage i BVI på deres egne vilkår. Den første taler,
Stephen  Brawer,  næstformand  for  BRIX,  pegede  på  et
verdenskort,  hvor  alle  kontinenter  vil  blive  forbundet  i
fremtiden, selv med forbindelser ud til Australien. Han pegede
på Forum for Kina-Afrika samarbejde (FOCAC) i Beijing d. 3.-4.
september, hvor 53 afrikanske nationer koblede sig på BVI for
at  opfylde  den  Afrikanske  Unions  Agenda  2063  for  et
verdensomspændende moderne infrastrukturnetværk, der vil gøre
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en ende på fattigdommen på kontinentet.

BVI bør ikke kun ses som et “praktisk” transportsystem for
handel,  understregede  Kitty  Smyth  i  den  efterfølgende
præsentation.  Fru  Smyth,  en  britisk  strategi-  og  PR-
seniorrådgiver  for  kinesisk-europæiske
forretningsforbindelser, understregede, at BVI, siden det blev
lanceret  af  præsident  Xi  Jinping  i  2013,  også  har  en
filosofisk dimension med at fremme harmoni: “At fremme en ny
type  af  internationale  forbindelser”  og  “at  skabe
partnerskaber  med  dialog  uden  konfrontation,  og  venskab
snarere end alliance.” Hun rådede Sverige til at etablere
faste kontorer, der er i stand til at udvikle det langsigtede
Bælte og Vej-samarbejde med Kina, præcist som Storbritannien
også  har  gjort,  med  et  kontor  for  BVI-banken  AIIB,  et
regionalt  samarbejde  kaldet  ‘Northern  Powerhouse’,  den
parlamentariske gruppe og regeringens faste udsending til BVI.

De typiske misforståelser om BVI i svenske virksomhedskredse
blev dissekeret af Ali Faramandeh, formand for CSBC. BVI er
meget, meget mere end kinesisk produktion af svenske varer.
Den nye Silkevej er heller ikke noget, som befinder sig langt
borte, som mange i det nordlige hjørne af Europa ellers tror.
Blandt de 70 medlemsstater i BVI, er der også naboer i Europa,
som  allerede  er  ved  at  opbygge  deres  del  af  det  globale
forbindelses-netværk, projekter, hvor svenske virksomheder kan
deltage med det samme.

At  arbejde  sammen  med  Kina  er  udfordrende  for  den  gamle
verden, forklarede Ying Wu – en tidligere ingeniørstuderende i
Stockholm, som nu er direktør for SinceUs – i den afsluttende
præsentation  på  forummet.  Hun  trak  mange  indsigtsfulde  og
humoristiske eksempler på problemer frem, som hun er stødt på
i forbindelse med at hjælpe svenske forretningsklienter med at
komme  ind  og  udvide  sig  på  det  kinesiske  marked  med  437
millioner  shoppere  på  e-handel.  Hun  præsenterede  et
”skoleeksempel” med det svenske varemærke Airnum, som hun har
hjulpet med at udvikle sig fra et ukendt ‘brand’ til det bedst



sælgende mærke i løbet af et år.

Det er vigtigt at gøre disse muligheder for små og mellemstore
virksomheder (SMV’er) velkendte som bedste praksis; for at
fremme forståelsen i Sverige af betydningen af BVI, og de
muligheder som det åbner for innovative virksomheder i mange
lande verden over.

Den  nye  sammenslutning,  BRIX,  udspringer  af  succesen  med
seminaret  om  BVI  d.  30.  maj,  arrangeret  af  Schiller
Instituttet  sammen  med  CSBC,  ambassadørerne  i  Kina  og
Pakistan,  såvel  som  Chargé  d’affaires  i  Sydafrika.  Efter
succesen med dette seminar, besluttede arrangørerne og nogle
af  deltagerne,  herunder  svenske  iværksættere,  at  danne  en
aktionsgruppe til fremme af BVI i Sverige. Flere rapporter og
informationer er på vej.

 

Schiller  Instituttets
ugentlige strategiske webcast
med  Helga  Zepp-LaRouche,  4.
oktober, 2018:
Hvad  kræver  det  at  besejre
’Russiagate’-kuppet og bringe
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USA og Europa ind i det nye
paradigme
I en diskussion den 1. oktober identificerede Helga Zepp-
LaRouche den nuværende krise som en, hvor to modsatrettede
dynamikker er sluppet løs, og er i direkte konflikt. Den ene
er  defineret  af  det  kollapsende  finansielle/geopolitiske
system i den transatlantiske region, hvor accelerationen af
den nedadgående spiral er den faktor, der driver desperate
ledere  af  det  forfejlede  paradigme  til  at  slippe  flere
konflikter løs, og derved øge faren for global krigsførelse,
herunder atomkrig. Samtidig tager det nye paradigme til i
styrke,  der  er  forbundet  med  de  globale  økonomiske  og
diplomatiske  initiativer  fra  Bælte  og  Vej-Initiativet,  og
BRICS, et paradigme for fred og udvikling, idet et stigende
antal  nationer  vælger  den  nye  Silkevejs-ånd  over  det
dødbringende  forløb  af  den  imperialistiske  geopolitik.

Det spørgsmål som alle borgere i vesten stilles overfor er, om
USA og Europas nationer vil handle for at bryde med fortiden
og dermed sikre succesen med det nye paradigme. Præsident
Trumps tale til De Forenede Nationer i sidste uge havde mange
af de samme temaer, som han gav udtryk for at vinde valget i
2016,  herunder  afvisning  af  krige  i  Mellemøsten  og
regimeskifte-politik,  nationernes  ret  til  suverænitet  og
afslutning af den koloniale praksis, der er blevet påtvunget
under dække af betegnelsen “frihandel”. Men på trods af disse
positive temaer, og det mod han har vist i hans igangværende
kamp  mod  de  britisk-styrede  korrupte  embedsmænd  fra  Bush-
Obama-Clinton-netværket  af  efterretningsfolk,  der  kører
Russiagate mod ham, er de neo-konservative og neo-liberale
endnu ikke blevet besejret, og de kan fortsætte med at udøve
en  betydningsfuld  negativ  indflydelse  på  USA’s  og  NATO’s
politik.

Det  er  derfor  nødvendigt  at  optrappe  kampen  for  at  få
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ophavsmændene til regimeskifte-kupforsøget imod Trump stillet
for retten. Trumps ordre om at frigive hemmeligt stemplede
dokumenter relateret til de systematisk ulovlige handlinger af
højtstående embedsmænd i justitsministeriet/FBI, i kombination
med Kongressens høringer vedrørende mødet (eller møderne) i
maj 2017, hvorunder stedfortrædende statsadvokat Rosenstein –
ifølge tidligere fungerende direktør for FBI Andrew McCabe
– drøftede en plan om at fjerne Trump ved hjælp af “den 25.
forfatningsændring”, vil give flere beviser, der kan bruges
til at lukke ned for kuppet. Det kommende midtvejsvalg skal
tages som et udgangspunkt for mobilisering mod kuppet, og for
at vise at amerikanerne er klar til at deltage i det nye
paradigme.

Hjælp  os  med  at  opbygge  et  publikum  til  denne  torsdags
webcast. Hver uge tilbyder Helga et overbevisende billede af
de seneste udviklinger, og giver klare marchordrer om, hvordan
borgerne kan gribe ind for at knuse kuppet og bringe USA og
Europa ind i det nye paradigme. Vi må ikke gå glip af denne
mulighed. (HCS)
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udvikling//
Opdel Danske Bank
Indeholder:  “Afslutningen  på  kolonialismen:  En  ny  fælles
fremtid for menneskeheden”, Helga Zepp-LaRouches hovedtale ved
Schiller Instituttets konference i New York: ”Hen imod en
fire-magt-aftale for et ’Nyt Paradigme’ for udvikling” den 13.
september, 2018.

Opdel  Danske  Bank:  “Hvorfor  en  Glass/Steagall-bankopdeling
ville løse finanskrisen og ødelægge Wall Street og ‘City of
London'” af Tom Gillesberg.

Download (PDF, Unknown)

Schiller  Instituttets
Konference:
Mod  en  fire-magts-aftale  om
et  “nyt  paradigme”  for
udvikling.
Se også 2. del. Klik her.
Konference den 13. september 2018

Panel 1, med Helga Zepp-LaRouche og Jason Ross
Helga Zepp-LaRouche er hovedtaler på konferencen og giver en
unik indsigt i den dynamiske kamp mellem den “Nye silkevejs
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Ånd”,  som  svæver  hen  over  verden,  præget  af  de  seneste
udviklinger i Indien og Pakistan, og på topmøderne mellem USA,
Sydkorea  og  Nordkorea,  versus  tilhængere  af  det  gamle
geopolitiske  paradigme,  der  fortsat  giver  næring  til
konflikter. Jason Ross beviser efterfølgende, at Kinas massive
investeringer i infrastruktur i nationer i Afrika virkelig er
gavnlige for begge parter. Konferencen fastlægger evnen til at
afværge tragedien i denne skelsættende begivenhed i menneskets
historie,  og  til  at  skabe  et  “Nyt  Paradigme”  af
medmenneskelige  relationer.

 

Panel To, med Senator Black, Jim Jatras og Roger Stone
Det andet panel indeholder delstatssenator Richard Black (R-
VA10),  James  George  Jatras,  den  tidligere  amerikanske
diplomat, Dmitry Polyanskiy, stedfortrædende fast repræsentant
for  den  Russiske  Føderation  til  FN,  Roger  Stone,  som  er
rådgiver for Trump-fraktionen i det Republikanske Parti og
Helga Zepp-LaRouche. Senator Black og James Jatras leverer
skarpe advarsler om risikoen for at USA intervenerer på al-
Qaedas  side  i  konflikten  i  Syrien  Idlib-provinsen.  Mr.
Polyanskiy giver et kort, men rammende budskab, der garanterer
for at forhandlingerne fortsætter mellem USA og Rusland. Roger
Stone  præsenterer  sin  unikke  baggrund  i  det  Republikanske
Parti  og  beundring  for  LaRouches  kamp  for  et  retfærdigt
økonomisk system. En livlig spørgerunde, der involverer Fru
LaRouche, Jason Ross fra det første panel, Roger Stone samt
publikum følger efter panelet.



Et  historisk  øjeblik:  Kina-
Afrika  –  ’Et
interessefællesskab  for  hele
menneskeheden’
Forhandlingerne i dag på topmødet i Forum for Kina-Afrika
Samarbejde (FOCAC) i Beijing markerer alle tiders historiske
forandring for menneskeheden. Den århundrede lange æra med
kolonisering under det Britiske Imperium – eller under hvilken
som  helst  forklædning  det  er  blevet  begået  i  –  er  nu
overstået. Dette var den underforståede præmis for præsident
Xi  Jinping  i  hans  hovedtale,  og  i  kommentarer  fra  hans
medtalere  –  alle  institutionelle  ledere:  Præsident  Cyril
Ramaphosa, Sydafrika, BRICS; Præsident Paul Kagame fra Rwanda,
nuværende formandskab for Den Afrikanske Union (AU); Antonio
Guterres, generalsekretær for De Forenede Nationer; og Moussa
Faki  Mahamat,  formand  for  AU-Kommissionen.  AU-Kommissionens
formand Faki meddelte, at Den Afrikanske Union vil åbne et
permanent repræsentationskontor i Beijing under hans besøg.

Selv  den  dramatiske  visuelle  opsætning  af  panelet  for  Xi
understregede  betydningen  af  arrangementet.  Stats-  og
regeringscheferne  for  53  afrikanske  nationer  befandt  sig
siddende på scenen bag talerstolen, vendt udad mod tusindvis
af  tilhørere.  “De  afrikanske  lederes  selvtillid  er  nu  på
verdensscenen”,  observerede  Schiller  Instituttets  præsident
Helga Zepp-LaRouche i dag. I samarbejde med Kina, “vil Afrika
vil være et kraftcenter for fremtiden.”

Præsident  Xi  Jinping  annoncerede  specifikke  planer  og
engagementer  for  fælles  samarbejde,  og  talte  i  magtfulde
vendinger om den ånd, der er involveret. Han sagde, at Kina og
Afrika sammen vil “gå imod velstand. “Vi vil “tænke med ét
sind og arbejde med ét hjerte.”
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Det skal særligt bemærkes, at Xi også understregede, at Kina
er klar til at arbejde med andre som internationale partnere.
Han  sagde,  at  Kina  og  Afrika  vil  sætte  et  eksempel  og
“præsentere  et  interessefællesskab  for  hele  menneskeheden.”
Han understregede dette metaforisk ved at sige: “Enhver, der
isolerer sig selv på en øde ø, har ingen fremtid.” Og også:
“Enhver har i sig selv en lille smule af andre.”

FN’s generalsekretær Guterres kaldte FOCAC-mødet et “historisk
øjeblik”. Han understregede i sin tale, hvordan samarbejdet
mellem Kina og Afrika, og Bælt- og Vejinitiativet nu i sagens
natur er involveret i FN’s Agenda 2030 (globalt mål om at
bekæmpe  fattigdom)  samt  i  AU  Agenda  2063  (det  50-årige
kontinentale  udviklingsperspektiv  offentliggjort  af  AU  i
2013,og som markerer 100-året for OAU-charteret i 1963).

Xi annoncerede en liste med otte handlingspunkter for Kina-
Afrika  samarbejde  i  2019-2021  (tre  år  har  været  FOCAC’s
tidscyklus siden grundlæggelsen i 2000). Kina er forpligtet
til 60 milliarder dollar i finansiering over den periode, for
hvilken Xi gav en udspecificering i form af hvor meget der vil
være private investeringer, offentlige tilskud og lån mv.

Der forventes at komme mere frem om specifikke programmer. For
eksempel er der rygter om, at Transaqua kan være på dagsorden
for et af FOCAC-møderne. Disse drøftelser i FOCAC sætter fokus
på projekter i Schiller Instituttets rapport, der blev udgivet
for mindre end et år siden, “Udvidelsen af Den Nye Silkevej
til Vestasien og Afrika,” af Hussein Askary og Jason Ross.
Denne rapport er en uundværlig køreplan for hvad der sker i
Afrika;  og  den  nye  Schiller  Institut-rapport:  “En  fælles
fremtid  for  menneskeheden”,  bind.  II  af  Den  Nye  Silkevej
bliver til Verdens-Landbroen” giver verdensbilledet.

En ubehagelig ajourføring er, at en bestemt løgn er blevet
gentaget konstant i medier og akademiske kredse imod Kina og
FOCAC-udviklingsperspektivet fra kilder i Wall Street/City of
London. Løgnen hævder, at Kina presser sårbare nationer til at



gå i gældsfælden. Dette bedrag bliver manet i jorden i en ny
artikel af de samme to forfattere, Askary og Ross, med titlen:
“Hvorfor  anklager  mod  Kina  for  ‘gælds-diplomati’  er  et
fupnummer”.  Den  er  tilgængeligt  på  SchillerInstitute.com  i
denne uge; og vil blive udsendt af {EIR} i udgaven d. 7.
september.

Andre begivenheder i dag, med fokus på Argentina, peger på den
presserende nødvendighed af at handle på det princip, som
FOCAC står for, nemlig at presse på med en global dialog
mellem  stormagter  for  et  Nyt  Bretton  Woods-system  til  at
iværksætte  udvikling,  og  komme  ud  af  fælden  på  Wall
Street/City of Londons faldefærdige, døende monetære system.
Præsidenten og finansministeren i Argentina gik på tv for at
annoncere  pludselige,  drastiske  nedskæringer  i
regeringsfunktioner,  pensioner,  løn  og  arbejdsvilkår,  i  en
nyttesløs udstilling af eftergivenhed overfor IMF’s og Wall
Streets betingelser, i håb om bistand mens landet drukner i
kaos.

Dette  peger  på,  hvad  der  virkelig  står  på  spil  i  det
amerikanske midtvejsvalg; i LaRouchePAC’s intervention med en
“Kampagne for at vinde fremtiden.”

POLITISK  ORIENTERING  den  6.
september 2018:
53  afrikanske  lande  kommer
til Beijing for at
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samarbejde  med  Kina  om  at
bygge fremtiden.
Se også 2. del.: diskussion.
Klik her.
Med formand Tom Gillesberg

Video 1. del:

Video 2. del, diskussion:

Lyd:

Xi  Jinping,  den  æstetiske
opdragelse  og  Afrika  –  og
Vestens dybe moralske krise
Af Helga Zepp-LaRouche, den 1. september 2018

Medens  den  politiske  elite  i  Europa  stadig  er  af  den
opfattelse, at den er i besiddelse af den eneste saliggørende
visdom, hvad de “vestlige værdiers” overlegenhed angår, så har
stadig  flere  såkaldte  “almindelige  borgere”  for  længst
bemærket, at der eksisterer en stadig dybere kløft mellem
politikernes  og  mediernes  officielle  fremstilling  og  den
virkelighed,  der  fremtræder  inden  for  livets  forskellige
områder.  Mange  har  en  anelse  om,  at  mediernes  negative
fremstilling af Kina og Den nye Silkevej måske også er Fake
News. Rent faktisk har vi med de såkaldte “vestlige værdier”
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og  konceptet  om  “Den  nye  Silkevej”  at  gøre  med  to  helt
forskellige  værdibegreber  og  med  helt  forskellige
menneskeopfattelser.

Efter at Kina for godt ti år siden, og endnu stærkere i de
sidste  fem  år,  har  engageret  sig  i  talrige
infrastrukturprojekter inden for rammerne af dets silkevejs-
initiativ.  Blandt  andet  har  Kina  opført  jernbanelinjer,
industriparker, vandkraftværker og industrialiseret landbrug i
Afrika.  Mange  afrikanske  statschefer  såvel  som  deres
befolkninger er blevet grebet af en helt ny selvbevidsthed: De
ser for første gang en realistisk chance for at overvinde
fattigdom og underudvikling inden for en overskuelig fremtid.
Takket være den kinesiske hjælp har en hel række afrikanske
stater sat sig det mål, at opnå en rigtigt god levestandard
for hele deres befolkning i en overskuelig fremtid.

Forud for FOCAC-topmødet (Forum on China-Africa Cooperation),
hvortil  53  afrikanske  stats-  og  regeringschefer  ventes,
udtrykte  Ghanas  ambassadør  i  Kina,  Edward  Boateng,  i  en
kommentar i Global Times sin begejstring for den nye silkevejs
ånd, som har grebet Afrika. “Kineserne er overbeviste om, at
det er muligt for et land som Ghana at forvandle sig til en
moderne,  teknologisk  udviklet  økonomi  inden  for  en  halv
generation.” Boateng har i løbet af det år, han har tilbragt i
Kina,  besøgt  mere  end  16  provinser  og  mange  byer  for  at
studere følgerne af “det kinesiske økonomiske mirakel” og har
draget følgende konklusion i Global Times: “Jeg tror, at Ghana
kan benytte Kina som et spejl for, hvordan vi selv kan slå ind
på en tilsvarende succesrig udvikling. Her fremhæver jeg især,
at  Kina  har  forvandlet  sig  til  et  betydende  økonomisk  og
teknologisk kraftcenter, samtidig med at det har været i stand
til at bevare klare aspekter af sin rige kultur.” Boateng
understregede,  at  den  menneskelige  kapital,  en  udbredt
disciplin, en samvittighedsfuld måde at løse problemer på for
alle  områder,  utrættelig  fornyelse,  økonomisk  vækst  og
udbygningen  af  infrastruktur  har  medvirket  dertil.  En



disciplineret vilje til at løse opgaverne samt tillid til de
traditionelle kulturelle og humanistiske værdier hører med til
den åndsholdning, som Ghana i høj grad kan lade sig inspirere
af. Han mindede om, at Ghana var det første afrikanske land,
der afkastede kolonialismens åg, og at dets første præsident,
Dr. Kwame Nkrumah, var fader til den panafrikanisme, der har
indgravet sig dybt i Afrikas og afrikanernes bevidsthed.

Vestens kolonialistiske tankegang

Selvfølgelig  havde  europæerne  længe  kunnet  udvikle  det
afrikanske  kontinents  infrastruktur  og  industri,  sådan  som
Kina har gjort det i de sidste ti år. Det, der hindrede dem i
det, var den fortsatte kolonialistiske tankegang, sådan som
den kom til udtryk i IMF’s brutale lånekrav og Verdensbankens
udviklingsundertrykkende politik. Medens Kina og de afrikanske
stater understreger deres dybtgående gensidige venskab, synes
de  få  europæere,  der  er  vågnet  op  i  anledning  af  de
gennemgribende ændringer i Afrika, i bedste fald at bekymre
sig  om,  hvordan  Kina  og  andre  asiatiske  lande  sikrer  sig
adgang til Afrikas råstoffer.

Den  tyske  udviklingsminister  Müller  kritiserede  under  sin
sidste afrikarejse, der førte ham gennem syv lande, EU’s og
den tyske regerings afrikapolitik, der hidtil kun har bestået
i at opføre mure mod flygtningene: “I de næste ti år vil der
blive bygget mere i Afrika end i hele Europa i løbet af de
sidste hundrede år”, understregede Müller. I Mozambique så
han,  hvilke  store  ressourcer  dette  kontinent  rummede;
kineserne, Indien, Japan og amerikanerne var her allerede, kun
tyskerne var her ikke, men havde ladet de mange muligheder
ligge.

Forbundskansler  Merkel,  der  på  samme  tid  besøgte  Senegal,
Nigeria og Ghana, hvor hun mødte Müller, fik efter et møde med
Ghanas præsident Nana Akufo-Addo en pludselig erkendelse af,
at EU kun ville kunne få en velhavende fremtid, hvis man kunne
“styre” indvandringsproblemet og problemet med et partnerskab



med  Afrika;  hun  troede  ikke,  at  EU’s  sammenhold  kunne
garanteres  på  nogen  anden  måde.

Og nu må man se, hvad denne “styring” vil sige konkret, og om
den går ud over den hidtidige kyniske politik med aftaler med
afrikanske regeringer om stop for indvandringen og opførsel af
lejre,  som  allerede  pave  Frans  har  sammenlignet  med
koncentrationslejre. Der er ikke meget godt at vente fra det
nyeste  forslag  fra  den  tyske  regerings  medarbejder  for
afrikanske  anliggender,  Günter  Nooke,  der  i  fuld  alvor
foreslår en ny form for kolonialisme (Reuters, 29.8): “Hvorfor
laver  man  ikke  særlige  udviklingszoner  i  de  lande,  hvor
staterne afgiver deres overhøjhed for 50 år og for eksempel
giver  EU  lov  til  at  fastsætte  investeringsrammerne  for
udenlandske firmaer?”

Endnu mere uhyrlig er en artikel i Bayernkurier den 26. august
“På  vej  mod  Eurafrika”,  der  hovedsageligt  efterplaprer  de
absolut skræmmende teser i Stephen Smiths nyeste bog ‘La Ruée
vers L’Europe’ (Storm mod Europa: Det unge Afrika på vej mod
det  gamle  kontinent).  Afrika  oplever  nu  den  “voldsomste
befolkningstilvækst”  og  et  “ungdomsoverskud”.  Med  deres
udviklingshjælp “skyder de rige lande sig selv i benene”,
citeres der fra Smith, “idet de hjælper de fattige lande med
at opnå den bølge af velstand, der overhovedet gør det muligt
for  dem  at  drage  af  sted,  så  de  opmuntres  blot  til
udvandringen.”  For  “tilbagevendingen  til  protektoraterne”
(ligesom Nooke også kræver det), som han opfatter som den
eneste  mulighed  til  at  afværge  “migrant-stormfloden”,
anbefaler  han  EU’s  begyndende  aftaler  med  afrikanske
“diktatorer”. Øjensynligt finder Bayernkurier sig ikke for god
til her knap syv uger før delstatsvalget at ophidse helt i
Björn Höckes ånd. Altså med andre ord: Udviklingshjælp for
ikke  at  tale  om  investeringer  afskaffes,  menneskene  bør
forblive  fattige  og  dø  hurtigst  muligt.  Og  med  disse
“kristelige værdier” prøver Bayernkurier altså at hjælpe CSU
med valget!



Noget  helt  andet  fremgår  fra  Xinhua,  Kinas  førende
nyhedsbureau, der den 31. august som dagens vigtigste nyhed
meddelte, at præsident Xi Jinping i et brev til professorerne
for  det  kinesiske  akademi  for  de  skønne  kunster  (CAPA),
understregede  den  æstetiske  opdragelses  betydning  for
ungdommens  fysiske  og  åndelige  udvikling.  Den  æstetiske
opdragelse spiller en vigtig rolle i udformningen af en smuk
ånd  og  en  smuk  sjæl.  Og  selv  om  den  skinverden,  som  de
vigtigste medier i Tyskland søger at opretholde, ikke har
nogen anelse om det: Verden bevæger sig med hurtige skridt i
den retning, som Lyndon LaRouche og den med ham forbundne
association  har  stræbt  at  virkeliggøre  i  årtier.  Således
virkeliggør  Kina  nu  den  politik,  som  vi  offentliggjorde
allerede i 1980 om Afrikas industrialisering og siden har
præsenteret på mange konferencer, blandt andet under BüSo’s
delstatsvalgkamp i 2009 med sloganet: “Hessens fremtid ligger
i Afrika!” 1)

Og præsident Xis betoning af den æstetiske opdragelse beviser
også rigtigheden af denne forfatters påstand fra en tale i New
York i april 2017 om, at der er et nært slægtskab mellem
menneskebilledet  og  den  æstetiske  opdragelsesmetode  hos
Konfucius og Friedrich Schiller 2) Forskellen består i, at
Kina holder sin klassiske tradition højt, medens vi her i
Tyskland har fjernet os langt fra vor klassiske humanistiske
kultur. Men måske er det ikke for sent endnu – vi må lade
Nikolaus af Kues, Kepler, Leibniz, Beethoven, Schiller, von
Humboldt, for blot at nævne nogle få, blive levende i vore
unges sjæl og ånd og lægge større vægt på deres æstetiske
opdragelse end på deres karriere, på at tjene mest muligt og
på at tilfredsstille alle deres lyster lige her og nu. Og
dersom De, ærede læser, måtte dele denne opfattelse, så bør De
blive aktiv i BüSo (Schillerinstituttet).

    zepp-larouche@eir.de

Bemærkninger:



1. Se https://solidaritaet.com/neuesol/2008/52/hessen.htm

2. Se https://solidaritaet.com/neuesol/2017/17/hzl.htm
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LaRouche-bevægelsen  har  spillet  en  enestående  rolle  i
udviklingen af forslag til international økonomisk udvikling
og sat retningslinjer for politiske beslutninger, som nu i
stigende grad er udbredte i verden. Ved slutningen af Den
kolde Krig, og den deraf følgende mulighed for internationalt
samarbejde om menneskehedens fælles mål, foreslog Lyndon og
Helga  LaRouche  i  1997  “Den  Eurasiske  Landbro”  som  en  “Ny
Silkevej  …  for  Global  Økonomisk  Udvikling”.  Efter
bekendtgørelsen af Bælt- og Vejinitiativet fra den kinesiske
præsident  Xi  Jinping  i  2013  (et  forslag  i  samklang  med
LaRouche-forslaget)  offentliggjorde  LaRouche-bevægelsen  det
første  bind  af  “Den  Nye  Silkevej  bliver  til  Verdens-
Landbroen”,  en  374-siders  rapport  der  indbefatter  store
udviklingsprojekter  fra  hele  verden  under  rammerne  af  den
økonomiske tilgang, som er grundlagt af Lyndon LaRouche.

            Vi er glade for at annoncere udgivelsen af dette
andet bind, “Den nye Silkevej bliver til Verdens-Landbroen: En
fælles  fremtid  for  menneskeheden”,  hvor  vi  giver  dig  et
opdateret  billede  af  fremskridtene  i  Kinas  Bælt-  og
Vejinitiativ, herunder detaljerede analyser region for region
og nyligt opdaterede kort. Vi fremhæver også principperne for
fysisk  økonomi  og  økonomiske  metrikker  opdaget  af  Lyndon
LaRouche;  metrikker,  på  hvilke  muligheden  for  at  hæve
levestandarden for menneskeheden afhænger. Vi undersøger de

http://schillerinstitut.dk/si/butik/


vestlige nationers strategiske forhold til det nye paradigme,
og hvilke udfordringer der skal imødegås for at overvinde det
gamle paradigmes tilgang med britisk geopolitik, og erstatte
det med LaRouches overordnede program for at overvinde det
truende økonomiske kollaps i Vesten.

Som Schiller Instituttets grundlægger og præsident Helga Zepp-
LaRouche har sagt: “Jeg tror, at den Nye Silkevej er et typisk
eksempel på en ide, hvis tid er kommet; og når en idé på den
måde bliver til en materiel realitet, manifesterer det en
fysisk kraft i universet.

“Udnyt  dette  kraftfulde  værktøj  til  politisk
beslutningstagning  og  politisk  organisering!

Helga Zepp-LaRouches introduktion til rapporten:

 

Download (PDF, Unknown)

 

English:

Table of Contents and Helga Zepp-LaRouches introduction to the
report:

Download (PDF, Unknown)
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afgrundens rand:
Kun fire-magters Nye Bretton
Woods kan forhindre kaos
Leder  fra  LaRouchePAC  den  15.  august  2018  —  Det  vestlige
monetære system hænger i en tynd tråd. Den øjeblikkelige panik
i Tyrkiet, Argentina og andre steder lettede lidt i dag, men
problemet er ikke lokaliseret til et eller flere krisepunkter
– det er systemisk, resultatet af de sidste 10 års afvisning
af at ændre de politikker, der forårsagede nedbruddet i 2008.
Da Wall Street eksploderede i 2008, viste Bush og Obama deres
sande farver – Union Jacks røde, hvide og blå farver, ikke
USA’s flag – idet de afviste at gennemføre Lyndon LaRouche’s
opfordring  til  at  genoprette  FDR’s  Glass-Steagall  lov,
samtidig med at der blev vedtaget lovgivning, der fremmede
fuldt  afkast  af  derivatspekulationen  på  bekostning  af
realøkonomien.  Dette  førte  til  befolkningens  oprør,  som
udtrykt ved valget af Donald Trump, der lovede at genoprette
den amerikanske industrielle økonomi og afslutte den evige
imperialistiske krigsførelse.

Som  LaRouche  insisterede  på  efter  nedbruddet  i  2008,  kan
Glass-Steagall  alene  imidlertid  ikke  længere  gøre  jobbet.
Intet mindre end en helt ny global finansiel orden kan få
succes med at erstatte ‘Casino Mondial’ (verdens-kasinoet) med
dets flydende valutakurser og tøjlesløs spekulation, der har
optaget pladsen for investeringer i realøkonomien, med IMF og
ECB som ‘håndhævere’. En sådan ny Bretton Woods tilgang er
nødvendig, idet faste valutakurser må genoprettes i et system
baseret på guldreserver, mens projekter i regi af ‘Den Nye
Silkevej’, baseret på national kredit udvider produktiviteten
og trivslen for hele menneskeheden.

At opnå et sådant nyt paradigme kræver, at Donald Trump sætter
sig ned med lederne af de tre andre stormagter i verden –

https://schillerinstitut.dk/si/2018/08/vestens-finanssystem-paa-afgrundens-rand-kun-fire-magters-nye-bretton-woods-kan-forhindre-kaos/
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Rusland, Kina og Indien – for at formulere en ny Bretton
Woods-aftale. Dette var LaRouche’s indsigt i 2009, at kun
disse fire stormagter, der handler i enighed, ville have magt
til at erstatte det Britiske Imperium med et nyt finanssystem
blandt suveræne nationer, et system baseret på reel udvikling.
Denne vision blev bekræftet på det historiske BRICS-topmøde i
Sydafrika  i  sidste  måned,  hvor  Rusland,  Kina  og  Indien
forpligtede sig til at udvide ånden og funktionen af Den Nye
Silkevej til hele Afrika og den såkaldte udviklingssektor.

Trump har gentagne gange erklæret, at Xi Jinping, Vladimir
Putin  og  Narendra  Modi  er  venner,  på  trods  af  en  massiv
indsats  af  briterne  og  deres  aktiver  i  USA  for  at  vende
nationen imod både Rusland og Kina. Nu er Russiagate-fidusen
afsløret  og  kan  muligvis  snart  blive  afsluttet,  idet
anklagerne bliver de anklagede. Trumps advokat Rudy Giuliani
erklærede, at det er på tide, at Obamas CIA-chef John Brennan
bliver bragt til en storjury for hans kriminelle forbrydelse
sammen med den britiske efterretningsagent Christopher Steele,
der  orkestrerede  det  igangværende  kupforsøg  mod  USA’s
regering. Ledende kongresmedlemmer er nu fokuserede på den
britiske  efterretningstjenestes  rolle  i  Russiagate-
kupforsøget. Denne udrensning af det imperialistiske britiske
snavs inden for det amerikanske etablissement skal afsluttes
med det samme, og straks frigøre Trump til at gøre, hvad han
nødvendigvis må gøre, gennem fire-magts afstemningen: skabe et
nyt Bretton Woods.

Brændpunkter for krig bliver

https://schillerinstitut.dk/si/2018/08/braendpunkter-for-krig-bliver-transformeret-af-aanden-fra-den-nye-silkevej/


transformeret  af  ånden  fra
Den Nye Silkevej
Leder  fra  LaRouchePAC  den  8.  august  2018  —  I  de  seneste
måneder  er  de  {strategiske}  resultater  af  –  det  primært
{økonomiske} Bælte- og Vej-initiativ begyndt at vise verden,
hvad  Lyndon  LaRouche  har  vidst  i  mange  år,  at  der  ingen
sondring er mellem de økonomiske og de strategiske problemer,
som menneskeheden står over for. Hvis man vil have fred, sagde
LaRouche, så få traktorerne ud og køre.

Da  alle  fire  præsidenter  Trump,  Xi  Jinping,  Putin  og
Moon  præsenterede  udviklingsplaner  for  Nordkorea,  og  gav
hinanden opbakning til konceptet “fred gennem udvikling” såvel
som til sanktioner, viste det såkaldt umulige sig faktisk at
være muligt. Da Indien og Pakistan begge blev medlem af SCO,
og kom til at arbejde direkte med Kina og Rusland om fælles
udviklingsideer, blev den “permanente krise”, der blev skabt
af briterne på tidspunktet for opdelingen af Indien pludselig
løselig. På Afrikas Horn, hvor Kinas Bælte og Vej har skabt et
udviklingsalternativ til hver af de tre nationer Etiopien,
Eritrea og Somalia, er en uhåndterlig konflikt blevet vendt
til glædelig fred og samarbejde. I Sydvestasien er en lignende
løsning til et århundrede med krig nu mulig.

Denne proces er aktiv i hele Afrika. På BRIC- topmødet i
Sydafrika i sidste måned kunne man overvære, hvordan Rusland,
Kina og Indien sammen med alle afrikanske folk slog sig sammen
om  at  skabe  reel  udvikling  –  atomkraft,  forbindelser  med
højhastighedstog, vandprojekter til at gøre ørkenerne grønne –
og dermed tilbød en reel løsning på terrorisme og fattigdom.

Problemet  er  imidlertid,  at  medierne  i  USA  og  i  Europa
omhyggeligt har forholdt deres befolkninger noget kendskab til
denne  verdenshistoriske  transformation,  som  fejer  hen  over
Asien, Afrika og Latinamerika.
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I  USA  mobiliserer  LaRouche-bevægelsen  for  at  løse  dette
problem. Et første skridt er at omdanne forhandlingerne mellem
præsident  Trump  og  nyvalgte  præsident  for  Mexico  López
Obrador, fra at være en revidering af NAFTA til et højere
ordenskoncept:  NABRI  –  Det  Nordamerikanske  Bælte-  og
Vejinitiativ. Dette skal være et skridt fremad for at forene
USA og Kina gennem Den Nye Silkevej, en proces med opbygning
af avancerede industrielle lande på hele kontinentet og videre
ud, og en realisering af Trumps engagement i at genoprette
Amerikas tidligere industrielle magt som den primære kilde til
eksport af kapitalgoder til opbygning af nationer. Dette er,
hvilket  ikke  er  tilfældigt,  vejen  til  at  løse  den
handelsmæssige  ubalance.

Men briterne og deres aktiver i USA skyr intet middel for at
forhindre  et  sådant  nyt  paradigme  i  at  tage  form  i  USA.
‘Council  on  Foreign  Relations’,  den  fremmeste  stemme  for
Imperiet  i  USA,  har  udgivet  en  rapport  med  titlen  “Er
‘fremstillet  i  Kina  2025’  en  trussel  mod  global  handel?
”Rapporten beskriver de formodede bedrageriske hensigter med
den  kinesiske  indsats  for  at  udvikle  deres  indenlandske
ekspertise  inden  for  højteknologisk  fremstilling:  gennem
“rekruttering  af  udenlandske  forskere,  dens  tyveri  af
amerikansk  intellektuel  ejendomsret  og  dets  målrettede
erhvervelse af amerikanske virksomheder,” – hævder CFR, har
Kina til hensigt at “kontrollere hele forsyningskæder”, og til
slut  “kan  hele  industrier  komme  under  kontrol  af  en
rivaliserende  geopolitisk  magt.”

Et  sådan  hysteri  er  i  denne  uge  blevet  ledsaget  af  ‘big
brothers’ febrilske nedlukning for adgangen til sociale medier
af flere stemmer, der har modvirket vanviddet af Russiagate,
og støttet præsident Trumps undsigelse af ‘Rusland-skrønen.’
Alex Jones’ Infowars blev smidt ud af Facebook og Youtube – en
hjemmeside, der har mere end 15 millioner besøg pr. måned –
mens andre blev smidt ud af Twitter

Men det nye paradigme eksisterer – det kan ikke stoppes, med



undtagelse af verdenskrig. Kina har rejst sig og sluttet sig
til Rusland og Indien gennem BRICS for at tilbyde nationerne i
det  Globale  Syden  et  alternativ  til  fattigdommen,  der  er
pålagt dem som en arv efter kolonialismen. De har udstrakt
dette tilbud, om at komme med i Bælt- og Vej-initiativet, til
USA  og  Europa,  som  et  win-win  alternativ  til  krigens
geopolitik,  økonomisk  henfald  og  kulturel  dekadence,  som
inficerer Vesten. Den patriotiske ånd i USA er blevet vakt
gennem fænomenet Donald Trump, ved at afvise ‘krigsmagerne’ og
talsmændene for det postindustrielle samfund inden for både
det republikanske og det demokratiske parti – hvad LaRouche
for  længe  siden  undsagde  som  ”Gøg  og  Gokke-systemet’.
LaRouches Fire Love, implementeret gennem ‘de fire stormagter’
USA, Rusland, Kina og Indien er vejen frem.

Historiens gang har nået en skillevej, hvor det går mod enten
sejr eller tragedie. Fremtiden er i vores hænder, hver og en
af os.

POLITISK  ORIENTERING:  Den
gamle  verdensorden
disintegrerer –
BRIKS  og  det  nye  paradigme
vinder frem
Se også 2. del (30 min)
Med formand Tom Gillesberg

Video 1. del:
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Video 2. del:

 

Lyd:

BRIKS-landene  i  centrum  for
en  ny,  retfærdig,  økonomisk
verdensorden!
Enestående  i
verdenshistorien:  Hvordan
Kina forandrer verden!
Af Helga Zepp-LaRouche, den 28. juli 2018

Inspireret af Kinas fabelagtige fremskridt finder der nu for
tiden  en  strategisk  nyorientering  sted  blandt
udviklingslandene, hvorved der skridt for skridt opstår en
økonomisk  verdensorden  baseret  på  helt  andre  principper.
Medens Vesten forgæves forsøger at opretholde det neoliberale
økonomiske systems gamle verdensorden, arbejder flere og flere
nationer  sammen  med  BRIKS-staterne,  Shanghai-
samarbejdsorganisationen  (SCO)  og  andre  regionale
organisationer  inden  for  rammerne  af  det  nye
silkevejsinitiativ på grundlag af et samarbejde til gensidig
fordel. Man demonstrerer derved, at verden kan udformes meget
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mere  menneskeligt,  end  EU  demonstrerer  med  sin  barbariske
flygtningepolitik,

“Jeg vil have den kinesiske model, fordi det, som Kina har
opnået,  er  utroligt.  Den  måde,  Kina  har  overvundet
fattigdommen på, har intet sidestykke i historien!”  – dette
er en udtalelse fra Pakistans nyvalgte statsminister, Imran
Khan,  der  samtidigt  meddelte,  at  han  vil  besvare  ethvert
positivt skridt fra Indiens side for at forbedre forholdet til
Pakistan  med  to  skridt  fra  hans  side.  Præcist  den  samme
stemning gjorde sig gældende ved det netop afsluttede topmøde
for  BRIKS   —   altså  Brasilien,  Rusland,  Indien,  Kina  og
Sydafrika  –  i Johannesburg, der var fuldstændigt præget af
Den nye Silkevejs ånd, der hævder ikke mindre end, at alle
verdens nationer har ret til at udvikle sig på grundlag af
videnskabelige  og  teknologiske  fremskridt,  og  at  der  er
opstået en ny ære for menneskeheden.

Den kinesiske præsident Xi Jinping understregede i sin tale på
topmødet, hvor også Indonesien, Tyrkiet, Argentina og rigtigt
mange afrikanske statsoverhovder deltog, at det internationale
samfund befandt sig ved en skillevej og måtte udvikle en helt
ny  form  for  internationale  forhold.  Med  en  begejstret
kulturoptimisme, der er helt forsvundet i Europa, betonede Xi
det videnskabelige fremskridts afgørende rolle som drivkraft
for den økonomiske opbygning. “Videnskab og teknik udgør som
de primære produktivkræfter en uudtømmelig kraft, der driver
den  menneskelige  civilisations  udvikling  fremad.”
Menneskeheden  har  foretaget  kæmpe  udviklingsspring  fra
landbrugs-  til  industrisamfund  og  står  nu  foran  nye
videnskabelige  og  teknologiske  revolutioner  og  industrielle
forvandlinger. Hvis staterne griber de chancer, der frembyder
sig, kan de opnå en dynamisk økonomisk vækst og dermed et
bedre liv for deres befolkninger.

Xi  fortsatte  med  at  sige,  at  der  lå  større
udviklingsmuligheder i Afrika end på noget andet kontinent, og
derfor  havde  det  et  større  udviklingspotentiale  end  noget



andet  område  i  verden.  BRIKS  ønskede  derfor  at  forstærke
samarbejdet med Afrika og lade dette samarbejde blive til
forbillede  for  udviklingen  af  syd-syd-forholdene.  Denne
intensivering  vil  forstærkes  yderligere  på  det  forestående
forum for Kina-Afrika-samarbejde i Beijing til september, hvor
integrationen med det økonomiske bælte-initiativ skal føres
videre.  Også  den  indiske  statsminister  Modi  fremførte,  at
fredsbevarelse  og  Afrikas  udvikling  havde  den  højeste
prioritet for hans regering. Man meddelte også, at man agtede
at  oprette  et  Mahatma  Gandhi  –  Nelson  Mandela  –  center.
Præsident Putin berettede i sin tale, at Rusland agtede at
“tænde lyset” på det afrikanske kontinent og forsyne det med
energi, fremfor alt med atomenergi, hvor Rusland for tiden har
udviklet sig til den teknologiske fører i verden.

Stigningen  i  handelen  mellem  Kina  og  Afrika  inden  for  de
sidste  40  år  er  enorm:  Fra  765  millioner  $  i  1978  har
samhandelen allerede nået 170 milliarder $ i 2017 for at ligge
på 400 milliarder årligt i de kommende år. I det hele taget
stiger  BRIKS-landenes  økonomiske  betydning  voldsomt:  i  det
forløbne år androg disse landes samlede bruttonationalprodukt
over 17 billioner $ og dermed mere end EU’s. Præsident Xi
havde før topmødet ud over de Forenede arabiske Emirater også
aflagt statsbesøg i Senegal, Rwanda og Sydafrika fulgt af
Mauritius  i  tilknytning  til  topmødet.  Kinas  og  Indiens
regeringer har også besluttet sig for fælles investeringer i
Afrika  i  sammenhæng  med  det  Nye  Silkevejsinitiativ.  En
yderligere byggesten til den nye økonomiske orden er konceptet
“BRIKS-plus”, en platform, der skal udbygge det økonomiske og
også  strategiske  samarbejde  mellem  endnu  flere  stater  og
regioner. Det er blandt andet de deltagende landes hensigt at
skaffe  stemmeret  i  IMF  til  et  stadigt  større  antal
medlemsstater fra denne blok for at kunne påvirke afgørende
beslutninger.

Samarbejde eller konfrontation

Xi  Jinping  understregede  under  topmødet  også  energisk  det



synspunkt, med en tydelig henvisning til Donald Trumps trusler
om  importtold,  at  der  ikke  gives  nogen  vindere  i  en
handelskrig. Man stod foren valget mellem samarbejde eller
konfrontation, mellem gensidige fordele eller muligheden for
at gøre sin nabo til tigger, men at de, der fulgte denne kurs,
i sidste ende blot ville skade sig selv.

Netop  denne  effekt  har  man  allerede  kunne  iagttage  ved
sanktionerne mod Rusland, som flere eksperter her i landet
anser  for  en  ulykke,  da  de  har  tvunget  Rusland  til  at
genopbygge flere af de produktionsområder, der ødelagdes under
Jeltsin-årenes  chokterapi,  og  samtidigt  til  at  fordybe
forholdet  til  Kina  og  Asien.  Og  ligesom  ved  de  (af  den
amerikanske kongres) påtvungne sanktioner fra USA’s og EU’s
side mod Rusland, har Trumps trusler om importtold over for
Kina øjensynligt den af ophavsmændene oversete virkning, at de
blot fremmer BRIKS-landenes samarbejde og øger deres ønske om
en mere retfærdig og afbalanceret verdensorden.

På  et  seminar  hos  Chongyang  Finansinstitut  på  Renmin-
universitetet i Beijing påpegede Putins økonomiske rådgiver
Sergej Glazjev, at det i betragtning af den dårlige tilstand i
de  vestlige  økonomier,  der  stadig  havde  stærk  fokus  på
spekulation frem for produktiv økonomi, burde komme til et
stadig tættere samarbejde mellem de nye silkevejsinitiativer,
mellem BRIKS og SCO. Og hvis trykket på disse stater skulle
vokse yderligere, så ville det blot fremskynde tendensen til
ikke længere at afvikle den internationale handel i dollars,
men i de pågældende landes valutaer.

Af den kinesiske regerings årsberetning, som statsminister Li
Keqiang  for  nylig  fremlagde  under  et  ledelsesmøde  i
statsrådet, fremgik det tydeligt, at Kina vil gøre alt for at
beskytte landet mod virkningerne fra et nyt sammenbrud i det
transatlantiske  finanssystem.  Stillet  over  for  store
internationale udfordringer vil Kina vedtage en hel pakke af
forholdsregler  for  at  styrke  den  produktive  økonomi,
heriblandt  skattelettelser  for  investeringer  i



grundforskningen, 200 milliarder $ til infrastruktur, et krav
om kreditudstedelse til små og mellemstore virksomheder, såvel
som en entydig bekæmpelse af “zombiefirmaer” og enhver form
for spekulation.

Den dynamik, der for tiden udvikles med den kinesiske model og
BRIKS som centrum, er resultatet af en årtierlang politik fra
IMF’s og Verdensbankens side, der med deres krav om såkaldte
strukturtilpasninger og betingelser for udviklingslandene ikke
blot har forhindret disse landes udvikling, men derudover har
gennemført en gigantisk kapitaloverførsel fra disse lande til
det neoliberale finanssystems banker. Af denne politik, som vi
blandt andet har en stor del af flygtningekrisen at takke for
såvel  som  de  på  løgne  byggede  krige  i  Sydvestasien  og
Nordafrika,  har  BRIKS  og  mange  udviklingslande  draget  en
lignende  slutning  som  af  Asien-krisen  i  1997,  hvor
megaspekulanter  som  George  Soros  spekulerede  adskillige
asiatiske  landes  valutaer  ned  til  indtil  80%  af  deres
tidligere  værdi.

Vi i Vesten har lige præcist det valg, som Xi Jinping har
præciseret. Vi kan tage mod Kinas mangehånde tilbud og sammen
med BRIKS og andre stater hjælpe med til at opbygge Afrika,
Sydvestasien og Latinamerika industrielt og dermed samtidigt
virkeliggøre  et  fremtidsperspektiv  for  os  selv.  Dette  vil
under alle forhold kræve et farvel til kasinoøkonomien og
indførelse  af  en  Glass-Steagall-bankopdeling  såvel  som
oprettelsen  af  nationalbanker  og  oprettelsen  af  et  nyt
Bretton-Woods-kreditsystem.

Eller vi kan forsøge at holde fast i det nuværende, håbløst
bankerotte,  neoliberale  finanssystem,  der  er  indrettet  på
profitmaksimering for eliten på bekostning af en stor del af
befolkningen samt udviklingslandene. Så har vi valget mellem
et nyt krak, denne gang langt værre end i 2008, og et af
dollarsammenbruddet udløst finanssammenbrud, såfremt staterne
i den nye økonomiske blok værger sig i fællesskab mod en
konfrontation fra USA’s side.



Vi har følgende valg: Enten genopfrisker vi her i USA og
Europa  vore  bedste  traditioner,  det  vil  sige  Alexander
Hamiltons amerikanske økonomiske system og principperne fra
det  tyske  økonomiske  mirakel  efter  anden  verdenskrig  og
traditionerne fra vor klassiske kultur  —  og så arbejder vi
sammen med Kina og BRIKS  med på at udvikle verden.  –  Eller
vi vil selv være skyld i, at vore kulturer snart opstilles i
de afrikanske og asiatiske museer som eksempler på samfund,
der ikke var overlevelsesegnede i moralsk henseende.

zepp-larouche at eir.de

Den Nye Silkevej bliver til
Verdenslandbroen Bind II:
En  fælles  fremtid  for
menneskeheden.
LaRouche-bevægelsen  har  spillet  en  enestående  rolle  i  at
udvikle forslag til international økonomisk udvikling og i at
sætte trends indenfor politisk beslutningstagning. I 1997, ved
afslutningen  af  Den  kolde  Krig  og  potentialet  for
internationalt  samarbejde  om  menneskehedens  fælles
målsætninger, foreslog Lyndon og Helga LaRouche en “Eurasisk
Landbro”  som  en  “Ny  Silkevej  …  for  Verdensomspændende
Økonomisk  Udvikling”.  Efter  at  den  kinesiske  præsident  Xi
Jinping  i  2013  annoncerede  ‘Bælt-  og  vejinitiativet’  (et
forslag  i  samklang  med  LaRouche-forslaget)  offentliggjorde
LaRouche-bevægelsen det første bind af en 374-siders rapport,
der  integrerer  store  udviklingsprojekter  fra  hele  verden
indenfor rammen af den økonomiske tilgang, der er grundlagt af

https://schillerinstitut.dk/si/2018/07/den-nye-silkevej-bliver-til-verdenslandbroen-bind-ii-en-faelles-fremtid-for-menneskeheden/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/07/den-nye-silkevej-bliver-til-verdenslandbroen-bind-ii-en-faelles-fremtid-for-menneskeheden/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/07/den-nye-silkevej-bliver-til-verdenslandbroen-bind-ii-en-faelles-fremtid-for-menneskeheden/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/07/den-nye-silkevej-bliver-til-verdenslandbroen-bind-ii-en-faelles-fremtid-for-menneskeheden/


Lyndon LaRouche.

Vi er glade for at kunne annoncere udgivelsen af dette andet
bind  af  “Den  Nye  Silkevej:  en  Fælles  Fremtid  for
Menneskeheden”, hvor vi giver Jer et opdateret billede af
fremskridtene  for  Kinas  Bælt-  og  Vej-initiativ,  herunder
detaljerede region-for-region analyser, og nyligt opdaterede
kort. Vi fremhæver også principperne for den fysiske økonomi
og økonomiske metrikker, som er opdaget af Lyndon LaRouche, og
hvorpå  muligheden  for  at  hæve  menneskehedens  levestandard
afhænger. Vi undersøger den strategiske tilgang af de vestlige
nationer  til  det  kommende  nye  paradigme,  og  hvilke
udfordringer  der  må  klares  for  at  overvinde  det  gamle
paradigmes tilgang med britisk geopolitik, og erstatte det med
LaRouches topstyrede program for at overvinde det økonomiske
sammenbrud i Vesten.

Som Schiller Instituttets grundlægger og formand, Helga Zepp-
LaRouche, har sagt: “Jeg tror, at Den Nye Silkevej er et
typisk eksempel på en ide, hvis tid er kommet; og når en ide
på den måde materialiseres, bliver den til en fysisk kraft i
universet.”

Drag  fordel  af  dette  kraftfulde  værktøj  til  politisk
beslutningstagning  og  politisk  organisering!

Pris: 500 kr.
Kan bestilles hos Schiller Instituttet i Danmark
53 57 00 51, 35 43 00 33, si@schillerinstitut.dk

Indholdsfortegnelsen:



POLITISK ORIENTERING den 26.
juli 2018:
BRIKS-topmøde  i  Sydafrika:
Kina viser Afrika vejen ud af
fattigdom
Se også 2. del.
Med formand Tom Gillesberg

Video 2. del 5 min.:

Lyd:

POLITISK ORIENTERING:
Før Trump-Putin møde:
Schiller  Instituttets
konference  markerer  overgang
til det nye paradigme.
Se også diskussionen.
Med formand Tom Gillesberg

Video, indlæg:
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Video, diskussion:

 

Lyd:

Schiller  Instituttets
spørgsmål på konferencen:
Magt og politik i Mellemøsten
og Nordafrika
arrangeret af Dansk Institut
for Internationale Studier og
Udenrigsministeriet
Schiller Instituttets medlemmer og partnere stiller spørgsmål
om den positive rolle, Kina spiller i Vestasien og Afrika, med
den Nye Silkevej (Bælte & Vej Initiativet) d. 31. januar 2018
ved et møde, arrangeret af Dansk Institut for Internationale
Studier (DIIS) og Udenrigsministeriet, med titlen “Magt og
politik i Mellemøsten og Nordafrika”. Se video:

Schiller  Institute  in  Denmark  intervention  at  Middle
East/North  Africa  conference

COPENHAGEN, Feb. 2, 2018 (EIRNS) – Members of the Schiller
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Institute  Denmark  went  to  an  event  hosted  by  the  Danish
Institute  for  International  Studies  and  the  Ministry  of
Foreign Affairs on “New Trends in Power and Politics in the
Middle  East  and  North  Africa”  on  Jan.  31.  The  conference
speakers included the Danish foreign minister (who didn’t take
questions) and international and Danish think tank analysts.
About 200 people attended the event, and it was live-streamed.
The main theme of the conference was that now there is an
unstable political vacuum in the area due to the end of the
neo-liberal world order. The Schiller Institute intervention
was  to  bring  the  potential  of  new  paradigm  into  the
discussion.  Two  of  the  Schiller  Institute  members  asked
questions calling for the USA and Europe to join the New Silk
Road, as Lyndon LaRouche has been calling for, and together
with China build up Africa and West Asia with a win-win spirit
as opposed to geopolitics, as French president Macron lately
called for. Our upcoming seminar on Extending the New Silk
Road to West Asia and Africa was also mentioned. (A woman from
the German Marshall Fund in the U.S. Said that the Chinese
investments were a great potential, but we have to see if we
can go along with what the political price tag may be, another
woman from the Carnegie Institute in Washington said that the
U.S. should not join the Silk Road, which was just to benefit
Chinese interests, but pick and choose what to participate
in.) One question was about why there was not more support in
the  U.S.  for  Trump’s  policy  to  cooperate  with  Russia  and
China, (a man from the Atlantic Council said that the problem
is that Russia is on a different page on Syria), and the last
question was about our campaign to end geopolitics, and which
group  of  investors  attached  most  conditions  to  their
investments,  the  Transatlantisists  or  the  Chinese.  Mehran
Kamrava answered, that the Chinese investments in the MENA
region were purely economically oriented.



NYHEDSORIENTERING  JANUAR
2018:
Macron  tilslutter  Frankrig
den Nye Silkevej
Nu må Danmark på banen af formand Tom Gillesberg:
Den franske præsident Emmanuel Macrons besøg i Kina 8.-10.
januar, hvor han annoncerede, at Frankrig vil samarbejde tæt
med  Kina  om  Xi  Jinpings  Bælte  og  Vej-Initiativ,  er  et
glædeligt og dramatisk skifte i international politik. For
første gang markerede en vestlig stormagt, tilmed et af de fem
permanente medlemmer af FN’s sikkerhedsråd, at man vil forlade
det  fejlslagne,  gamle,  vestlige  paradigme,  hvor  man  har
insisteret på en unipolær verdensorden med USA som verdens
politibetjent, der sikrer, at private finansielle interesser
med centrum i London og New York kan diktere, hvad der foregår
i verdensøkonomien. Hvem, der kan få udvikling og hvem, der
skal leve på tredje klasse. Kina har de seneste årtier formået
at løfte 700 mio. kinesere ud af dyb fattigdom og ønsker med
Bælte & Vej-Initiativet at gøre det samme muligt for resten af
verdens  nationer.  Det  anerkendte  Macron  og  erklærede,  at
Frankrig vil deltage i denne proces, særligt i Afrika, hvor
Kina er i gang med at udvirke infrastrukturelle mirakler, og
hvor Frankrig har en lang kolonihistorie og (mener Macron) en
forståelse for, hvad der rører sig blandt afrikanerne. Han
fremhævede,  at  man  ikke  må  gentage  kolonialismens
fejltagelser,  som  han  mente,  at  Frankrig  har  sin  del  af
ansvaret for, men have en inkluderende investeringspolitik,
hvor alle kan være med. …

 

https://schillerinstitut.dk/si/2018/01/nyhedsorientering-januar-2018-macron-tilslutter-frankrig-nye-silkevej/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/01/nyhedsorientering-januar-2018-macron-tilslutter-frankrig-nye-silkevej/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/01/nyhedsorientering-januar-2018-macron-tilslutter-frankrig-nye-silkevej/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/01/nyhedsorientering-januar-2018-macron-tilslutter-frankrig-nye-silkevej/


Download (PDF, Unknown)

Japan  deltager  i  Kinas
initiativ  for  Ét  Bælte,  én
Vej
5. dec., 2017 – På en reception i anledning af Dialogen mellem
kinesisk-japanske entreprenører og tidligere topembedsfolk i
Tokyo, den 4.-5. dec., gav den japanske premierminister Shinzo
Abe,  idet  han  understregede  behovet  for  åben,  økonomisk
aktivitet i hele Asien, sit tilsagn til Japans deltagelse i
Kinas  initiativ,  Ét  Bælte,  én  Vej.  Han  sagde:  »Jeg  er
overbevist om, at Japan vil kunne samarbejde godt med Kina,
som har fremlagt sit initiativ for Ét Bælte, én Vej« i et frit
og åbent, Indo-Stillehavsområde … At imødekomme krav om solid
infrastruktur i Asien gennem samarbejde mellem Japan og Kina
vil,  ud  over  de  to  landes  økonomiske  udvikling,  yde  et
betydeligt bidrag til asiatiske folks velstand«, rapporterer
Kyodo News.

Abes  beredvillighed  til  at  deltage  i  Bælte  &  Vej  var
forventet, efter en artikel fremkom i det japanske Yomiuri
Shimbun den 28. nov. om, at Abe-regeringen overvejer at give
sin støtte til, at japanske selskaber kan gennemføre fælles
projekter  med  kinesiske  selskaber  langs  med  det  af  Kina
formulerede økonomiske projekt for Ét Bælte, én Vej, for at
»forbedre  relationer  mellem  Kina  og  Japan  og  opnå  Kinas
samarbejde  omkring  at  forhindre  Nordkoreas  atomvåben-  og
missiludvikling«. Artiklen nævnte også, at dette er fremkommet
efter  et  møde  mellem  premierminister  Shinzo  Abe  og  den
kinesiske præsident Xi Jinping under G20-topmødet i Tyskland i
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juli  måned.  »Under  mødet  beskrev  Abe  projektet  som  et
’initiativ med potentiale’ og udtrykte sin beredvillighed til
at samarbejde«, skrev artiklen.

Denne  tredje  runde  af  Dialogen  mellem  kinesisk-japanske
entreprenører  og  tidligere  topembedsfolk  så,  iflg.  Xinhua,
deltagelse  af  den  tidligere,  kinesiske  vicepremierminister,
Zeng  Peiyan,  og  tidligere  japanske  premierminister,  Yasuo
Fukuda, sammen med også 70 erhvervsledere.

Foto: Japans premierminister Shinzo Abe (venstre) mødtes med
Kinas præsident Xi Jinping under G20-topmødet i Hamborg, juli,
2017.

Rapport  fra  konference  i
Bangkok om Kra-kanalen
12. sept., 2017 – I dag rapporterede Pakdee Tanapura tilbage
om  den  meget  succesfulde  konference  om  Thai-kanalen  (Kra-
kanalen),  der  blev  afholdt  mandag,  den  11.  september  i
Bangkok. Flere end 250 mennesker deltog, inklusive økonomer,
videnskabsfolk,  regeringsfolk,  akademikere,  militær-  og
erhvervsledere.  Alle  var  meget  bevægede  over  talernes
entusiasme. Tanapura fremhævede repræsentanten fra Panama, der
talte om historien om, og den seneste udvidelse af Panama-
kanalen. En gruppe af 30 repræsentanter for lokalsamfund fra
syd rejste til Bangkok for at give deres støtte, og for at
tilbagevise dem, der forsøger at oppiske modstand på baggrund
af  miljøhensyn  og  menneskerettigheder,  fra  den  sydlige
befolkning.

Der var ingen officiel repræsentation fra regeringen, hvilket
var  forventet,  men  medlemmer  af  Statsrådet  og  de  meget
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højtplacerede,  pensionerede  militærledere  understregede,  at
situationen nu er moden, og regeringen kan og bør tilslutte
sig denne indsats. En tidligere øverstkommanderende (general
Saiyud,  der  også  talte  på  konferencen  i  1984  med  Lyndon
LaRouche) foreslog, at projektet blev udnævnt til et Royalt
Projekt for at undgå de politiske problemer. Fire kinesiske
talere gjorde det klart, at Kina blot venter på, at regeringen
skal godkende projektet, for at de fuldt ud vil engagere sig.

Der var ingen fra USA’s ambassade, der deltog, på trods af
invitationer,  men  den  indiske  ambassade  og  andre  sendte
repræsentanter.

Flere kinesiske pressemedier var til stede og forventes snart
at udlægge artikler. Den Singapore-baserede China News Asia
filmede hele arrangementet og afholdt interviews med flere af
talerne og har planlagt at skrive en stor artikel (Singapore
har generelt spillet briternes spil med at opponere mod Kra-
kanalen  og  hævdet,  den  vil  underminere  deres  strategiske
position  –  dvs.,  briternes  strategiske  situation  –  i
Malaccastrædet.)

Endnu et forum med fokus på finansieringen af projektet vil
snarest blive planlagt. Pakdee mener, at konferencen skabte
betydeligt  momentum  og  entusiasme,  som  det  vil  blive
vanskeligt  at  undertrykke.

Se også: Rapport på LaRouchePAC’s webside. 

Se  også:  LPAC-TV  (42  min.)  Kra  Canal  The  Development  of
Southeast Asia
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People’s  Daily  sætter  fokus
på  LaRouche  i  dækning  af
Transaqua
27. aug., 2017 – I en lang rapport den 21. aug. om de nyligt
forhøjede udsigter for det længe planlagte, store »Transaqua«-
infrastrukturprojekt,  der  vil  transformere  Tchadsøen  og
Subsaharisk Afrika, satte Kinas China Daily fokus på Lyndon
LaRouches og hans bevægelses rolle. Artiklen satte også dette
afgørende vand- og energiprojekt i sammenhæng med Kinas Bælte
& Vej Initiativ, eller den »Nye Silkevej«, og hvor avisen
China  Daily  den  20.  aug.  satte  fokus  på  Helga  og  Lyndon
LaRouches historiske rolle.

Tchadsøens bækken med Transaqua-projektet

»40 millioner mennesker, der er afhængige af Tchadsøen for
deres levebrød, har fået fornyet håb«, skrev People’s Daily,
»i kølvandet på underskrivelsen sidste juni i Hangzhou, Kina,
af en aftale mellem den kinesiske byggegigant, PowerChina, og
det  italienske  firma,  Bonifica  Spa.  Disse  nyheder  blev
imidlertid først offentliggjort i begyndelsen af denne måned.«

»Aftalen  drejer  sig  om  at  udføre  forundersøgelser  om
muligheden for at overføre 100 mia. kubikmeter vand om året
fra Congofloden i den Demokratiske Republik Congo, DRC, for at
genopfylde den hastigt skrumpende Tchadsø, en strækning på
2.500  km.  Projektet  kendes  også  som  Transaqua.  Ifølge
Executive Intelligence Reviews, EIR-magasinets website, blev
forståelsesmemorandaet underskrevet ved et møde mellem de to
selskabers ledere i overværelse af den italienske ambassadør
til Kina, Gabriele Menegatti.«
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Under  overskriften  »LaRouches  rolle«,  skrev  China  Daily,
»Takket  være  den  kamp,  som  LaRouche-organisationen  og
initiativtagerne til Transaqua har taget op i alle årene, er
projektet nu ved at blive til virkelighed inden for rammerne
af  Bælte  &  Vej  Initiativet.  EIR-magasinet  og  Schiller
Instituttet arrangerede i 2015 det første møde mellem LCBC
[Lake  Chad  Basin  Commission,  -red.]  og  hjernerne  bag
Transaqua.  Dette  blev  i  december  2016  fulgt  op  af
underskrivelsen af MOU’et mellem LCBC og PowerChina og af de
efterfølgende kontakter mellem Bonifica Spa og det kinesiske
selskab.«

Avisen  bemærker  ligeledes,  at  »Lake  Chad  Basin  Commission
løste  spørgsmålet  om  finansiering  af  undersøgelserne  af
vandoverførsel ved at skabe en Ny Silkevej til Tchadsøen.
PowerChina, et af landets største, multinationale selskaber,
som byggede de Tre Slugters Dæmning [i Kina], underskrev et
forståelsesmemorandum med LCBC sidste december.«

Artiklen i People’s Daily, skrevet af Kimeng Hilton Ndukong,
er alt for gennemillustreret og lang til at gennemgå her;
artiklen fremlægger detaljeret det eksistentielle subsahara-
problem med Tchadsøens skrumpning hen over 50 år; resultaterne
heraf  i  form  af  økonomisk  ødelæggelse  og  fremvæksten  af
terrorisme i regionen; og Transaqua-projektets enorme skala,
der  vil  transformere  regionen.  Dette  er  potentielt  et  af
Lyndon og Helga LaRouches største værker.

http://en.people.cn/n3/2017/0821/c90000-9258249.html

Foto:  Fiskeri  er  en  væsentlig  kilde  til  millioner  af
menneskers levebrød i Tchadsøens bækken. (Foto: LCBC/People’s
Daily)
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Kina former sine indbyggeres
udenlandske investeringer til
Bælte & Vej
27. aug., 2017 – Kinas finansmyndigheder er tydeligt i færd
med at kombinere deres restriktioner af landets indbyggeres
udenlandske  investeringer  i  udenlandsk  spekulation  gennem
specifikke kanaler for at dirigere dem til fremskridt inden
for fysisk økonomi, gennem Bælte & Vej Initiativet. Denne
udvikling er blevet diskuteret af kinesiske økonomer siden
lanceringen  af  AIIB  og  Bælte  &  Vej,  som  værende  den
nødvendige, ordnede måde til at dirigere nogle af Kinas $9
billioner  i  opsparing  udenlands,  under  lempelse  af
kapitalkontrol,  uden  stor  kapitalflugt,  der  ville  have  en
ødelæggende indflydelse på det internationale finanssystem.

South China Morning Post rapporterede den 16. aug., og Reuters
den  22.  aug.,  at  de  »fire  store«  officielle  kommercielle
banker i Kina er begyndt at rejse særlig finansiering fra
kinesiske borgere og selskaber til investeringer i Bælte & Vej
i udlandet. China Construction Bank er i færd med at rejse $15
mia. i finansiering; Bank of China en fond på $3 mia. Dette er
en »del af en mere generel centralbankindsats for at investere
yuan i udlandet«. Bag visse falske påstande i denne artikel er
realiteten  tydeligvis,  at  People’s  Bank  of  China  bremser
investeringer  i  udlandet  i  gambling,  ejendom,  sport  og
underholdningsventures,  osv.;  og  tilskynder  til  BVI-
investeringer i udlandet. De fire store, kommercielle banker
er i færd med at skabe midlerne til dette. PBOC skal iflg.
rapporter have bedt bankerne om at sætte et mål på 300 mia.
yuan (ca. $50 mia.) i BVI-finansiering. Dette vil også øge
anvendelsen af yuan i den globale handel.

Thompson Reuters data viste, at Bælte & Vej-investeringer i
lande i projekter fra Kina var $33 mia. i 2017 i juli, og med

https://schillerinstitut.dk/si/2017/08/kina-former-sine-indbyggeres-udenlandske-investeringer-baelte-vej/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/08/kina-former-sine-indbyggeres-udenlandske-investeringer-baelte-vej/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/08/kina-former-sine-indbyggeres-udenlandske-investeringer-baelte-vej/


en årlig rate på $60 mia., sammenlignet med $31 mia. generelt
i 2016. Dette omfatter ikke forpligtelser, men investerede
midler.

Disse nye finansieringsmuligheder er også åbne for amerikanere
eller andre udenlandske investorer og selskaber.

Foto: People’s Bank of China, hovedkvarter.  

RADIO SCHILLER den 18. juli
2017:
Fremskridt  i  Syrien  og
Nordkorea;
men  nu  skal  LaRouches  Fire
Økonomiske Love gennemføres,
plus en rapport om Carnegie
Hall-koncert i NYC til minde
om Sylvia Olden Lee
Med næstformand Michelle Rasmussen

Læs her en anden rapport om koncerten:

I New York City, i det historiske Carnegie Hall, blev en stor
kunster og digter æret med en koncert i anledning af hendes
100-års dag: Sylvia Olden Lee, der blev født på dagen for
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koncerten, den 29. juni, i 1917. En hyldest til hendes minde
og  til  forevigelse  af  hendes  levende  eftermæle  blev
sponsoreret af Fonden for Genoplivelse af Klassisk Kultur, med
deltagelse af Schiller Instituttet, for et totalt fuldt hus og
et publikum, der var passioneret involveret i mindet om og
fejringen af arven efter denne utrolige kvinde.

Koncerten, »En hyldest til Sylvia Olden Lee, mester-musiker og
lærer« bestod af arier, der blev sunget af førende elever af
Sylvia  Olden  Lee  i  hele  USA,  og  som  nu  er  førende
operasangere, og af mennesker, som hun havde rørt, og som
havde  lært  af  hende  og  levet  ved  hendes  side.  Den
verdenskendte Simon Estes sang også. Der var arier og lieder
af  Verdi,  Donizetti,  Brahms,  Schubert;  men  der  blev  også
sunget afroamerikanske spirituals, der var så stor en del af
arven efter denne kvinde. Sylvia Olden Lee, der var den første
afroamerikanske stemmetræner, som blev ansat af Metropolitan
Opera.  Hun  skabte  ligeledes  muligheden  for,  at
operasangerinden Marian Anderson kunne bryde farvebarrieren og
blive den første, sorte sanger til at synge på Metropolitan
Opera, med mange andre, der sidenhen fulgte. Der var også
udvalgte korstykker af spirituals, der blev sunget af et 220-
mand stort kor, der omfattede Schiller Instituttets kor, og
som også sang Ave Verum Corpus af Mozart og Halleluja-koret
fra Beethovens Kristus på Oliebjerget. Det var en absolut
fantastisk musikalsk begivenhed, men også en begivenhed, der
bærer vidnesbyrd om den menneskelige sjæls udødelighed. For
jeg tror, at, som alle, der deltog i denne hyldestkoncert kan
fortælle jer, så blev Sylvia Olden Lee ikke blot mindet på
denne koncert; hun var fysisk og åndeligt til stede for dem,
der var samlet i dette lokale til hendes ære.  



POLITISK ORIENTERING den 13.
juli 2017:
Trump-Putin succesmøde midt i
tysk G20-fiasko.
Se også 2. del her.
Med formand Tom Gillesberg

»Velkommen til det fortsatte drama, hvor vi forhåbentlig er i
gang  med  at  skrive  nye,  meget  mere  spændende  kapitler  i
menneskehedens historie; specielt på baggrund af det meget
succesrige møde, der fandt sted i fredags mellem Donald Trump
og  Vladimir  Putin,  [i]  kulissen  af  et  ellers  rimelig
forfærdeligt  G20-topmøde,  der  fandt  sted  i  Hamborg.  At
rammerne for G20-topmødet var frygteligt, når det blev holdt i
Tyskland, var ikke særlig overraskende. Der var ligesom blevet
lagt op til – lang tid forinden, det sidste år, har man i
Tyskland ikke snakket om andet, end at, nu skulle man få
klimapolitikken tilbage på dagsordenen; det her skulle være
mødet, hvor vi ligesom skulle re-fokusere, komme væk fra det
her med diskussion om økonomi og udvikling og alt det her
pjat, som Kina snakker om, og så komme tilbage til det, der
virkelig  betyder  noget,  nemlig,  hvorledes  vi  kan  få  lagt
skatter og afgifter på og reduceret menneskets aktiviteter her
på  jorden,  således,  at  vi  kan  mindske  mængden  af  CO₂  i
atmosfæren; ja, ikke menneskemængden af CO₂ i atmosfæren, for
det har vi mennesker jo ikke rigtig magt til at gøre måske;
men i hvert fald måske reducere den menneskelige udledning af
CO₂ med en eller anden brøkdel, og på den måde, håber vi,
måske påvirke Jordens klima om hundrede år. Som jo er hele
denne klimadagsorden, som har fyldt ufattelig meget, og som
det jo var meningen skulle overtage alt her ved COP15-mødet
her i København i 2009, og det skete heldigvis ikke. Og vi her
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på  kontoret  er  meget  stolte  af,  at  vi  var  meget  aktive
desangående; at vi stod ude i bitter kulde foran Bellacentret
og uddelte flyveblade i hobetal om, at det, klimadagsordenen
drejede sig om, det var ikke at forbedre Jordens klima; det
var at reducere antallet af mennesker her på Jorden. At det
her var god, gammeldags malthusiansk politik; at man brugte
CO₂ som en undskyldning for at sige, at vi skulle begrænse den
menneskelige aktivitet her på Jorden; at vi skulle forhindre
udvikling … «

Hør mere:

Video 2. del:

Lyd:


